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XVI. REDOVITA SKUPŠTINA ZNANSTVENOG VIJEĆA
ZA DALJINSKA ISTRAŽIVANJA I FOTOINTERPRETACIJU HAZU

U palači Akademije 28. travnja održana je XVI. redovita skupština Znanstvenog vijeća za
daljinska istraživanja i fotointerpretaciju, koje ove godine obilježava 20. obljetnicu djelova
nja (osnivačka skupština održana je 14. veljače 1979. godine). Skupštinu je otvorio predsjed
nik Vijeća akademik Petar Krešimir Čolić i pozdravio prisutne, posebno prvog predsjednika
Vijeća, akademika Ivana Jurkovića. U sklopu programa skupštine u stručnom dijelu izlagali
su !van Landek, dipl. ing. iz DGU (Pregled aerosnimanja Hrvatske od 1954. godine) i Zvon
ko Biljecki, dipl. ing. iz tvrtke Geofoto (Analitička i digitalna fotogrametrija u geoinformati
ci). Povodom 20. obljetnice Vijeća prof. dr. se. Marinko Olujić dao je pregled važnijih zbi
vanja prije osnutka Vijeća (inicijativa za osnivanje Vijeća pokrenuta je već 1976. godine) i
tijekom proteklih 20 godina djelovanja. U radnom dijelu skupštine izvješće o radu Vijeća za
razdoblje od XV. do XVI. skupštine podnio je predsjednik Vijeća akademik Petar Krešimir
Čolić.

IZVJEŠĆE O RADU

Znanstvenog vijeća za daljinska istraživanja i fotointerpretaciju HAZU za razdoblje od XV
(19. lipnja 1997. godine) do XVI (28. travnja 1999. godine) skupštine Vijeća.
Petnaesta redovita skupština Vijeća bila je višestruko važna. Prihvaćene su izmjene u Po
slovniku o radu Znanstvenog vijeća i u Poslovniku o izdavačkoj djelatnosti Znanstvenog vi
jeća, čime su oni usklađeni sa Statutom Akademije (donesenim 12. lipnja 1996. godine). Za
predsjednika Vijeća izabran je akademik Petar Krešimir Čolić, za zamjenika predsjednika
prof.dr.sc. Matko Bogunović i prof.dr.sc. Eduard Prelogović i za tajnika Jonatan Pleško,
dipl.inž. Osim toga izabrani su novi urednik (dr.sc. Bojan Lipovšćak), Urednički odbor
(prof.dr.sc. T. Fiedler, dr.sc. V. Kušan, prof.dr.sc. M. Olujić i M. Viher, dipl.inž.) i Nadzorni
odbor (Z. Kalafadžić, dipl.inž., dr.sc. M. Bajić i I. Javorović, dipl.inž.). Predstavnici Akade
mije u Izvršnom odboru su akademici Vladimir Majer i Dragutin Skoko. Delegirani članovi
i njihovi zamjenici u Izvršnom odboru imenovani su za 22 članice. Izvršni, Urednički i Nad
zorni odbor izabrani su na tri godine.
Rad Vijeća odvijao se kroz Izvršni odbor, stručne sekcije, Urednički odbor i pojedinačne čla
nice. Od XV. redovite, izborne skupštine Vijeća u lipnju 1997. godine održane su dvije sjed
nice Izvršnog odbora. Na prvoj, održanoj 30. siječnja 1998. godine potvrđen je izbor pročel
nika sekcija, njihovih zamjenika i koordinatora rada sekcija.
Izabrani su:
1. Sekcija za snimanje, opću interpretaciju i GIS: pročelnik prof.dr.sc. Teodor Fiedler, za

mjenica Ivana Javorović, dipl.inž.
2. Sekcija za geologiju i geofiziku: pročelnik dr.sc. Ivan Hečimović, zamjenik dr.sc. Bruno

Tomljenović.
3. Sekcija za vegetaciju, poljoprivredu i šumarstvo: pročelnica dr.sc. Renata Pernar, zamje

nik mr.sc. Stjepan Husnjak.
4. Sekcija za oceanografiju: pročelnik dr.sc. Milivoj Kuzmić, zamjenica mr.sc. Mira Morović.
5. Sekcija za hidrometeorologiju: pročelnik Dušan Bižič, dipl.inž., zamjenik Mladen Viher,

dipl.inž.
6. Sekcija za zaštitu okoliša i prostorno planiranje: pročelnik Ivan Landek, dipl.inž., zamje

nik mr.sc. Tihomir Jukić.
7. Sekcija za arheologiju i povijesno nasljeđe: pročelnik dr.sc. Željko Tomičić, zamjenica

dr.sc. Kornelija Minichreiter.
Za koordinatora rada sekcija izabran je dr.sc. Vladimir Kušan, a za predstavnika Vijeća u
EARSeL-u izabran je prof.dr.sc. Eduard Prelogović. Prema Poslovniku Vijeća mandat svih
izabranih traje tri godine. U članstvo Vijeća prihvaćena je tvrtka Geofoto d.o.o. i neki
stručnjaci iz dosadašnjih članica.
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Predsjednik Vijeća akademik Petar Krešimir Čolić preuzeo je obvezu ishoditi pokrovitelj
stvo Razreda za tehničke znanosti HAZU za međunarodni znanstveni skup "Sto godina fo
togrametrije u Hrvatskoj" i to je uspio ostvariti. Vijeće kao organizator skupa preko svojih
članica bilo je zaokupljena pripremama povodom značajne obljetnice dokumentirane djelat
nosti iz domene Vijeća. Organizacija skupa započela je 19. lipnja 1997. godine, nakon
održane skupštine Vijeća. Suorganizacija skupa povjerena je članicama - Geodetskom fa
kultetu, Šumarskom fakultetu i Sekciji za fotogrametriju i daljinska istraživanja Hrvatsko
ga geodetskog društva. Pokroviteljstva se prihvatila HAZU preko Razreda za tehničke zna
nosti, a poduprli su ga Ministarstvo znanosti i tehnologije RH i Državna geodetska uprava.
Program skupa započeo je već 19. svibnja 1998. godine u 14 sati otvaranjem izložbe radova i
projekata tvrtki te opreme (moderni instrumenti, računala i programi za fotogrametriju i
daljinska istraživanja, geodeziju i šumarstvo). Izlagalo je 12 tvrtki i institucija iz zemlje i
inozemstva, a izložba je bila otvorena sve vrijeme trajanja skupa. Skup je svečano otvoren
20. svibnja 1998. godine u 9 sati uz prigodni umjetnički program. U dva dana, koliko je tra
jao radni dio skupa, izložena je 40 referata. Izloženi i prijavljeni radovi tiskani su u Zborni
ku radova (Proceedings), koji su sudionici skupa dobili prilikom prijave sudionika zajedno s
ostalim materijalima skupa. Radovi obuhvaćaju područja svih sekcija Vijeća izuzev Sekcije
za prostorno planiranje i zaštitu okoliša, a jedan nudi pogled na povezanost GIS-a, GPS-a i
fotogrametrije. Većinu kolega iz inozemstva ugodno je iznenadila široka lepeza prezentira
nih radova i njihova kvaliteta, jer prikazani su zaista radovi iz različitih grana znanosti. Na
koricama su popisani sponzori skupa koji su materijalno pripomogli organizaciju i održa
vanje skupa te tisak Zbornika. Za uspješnost organizacije skupa zaslužni su ponajprije
aktivni članovi Sekcije za snimanje, opću interpretaciju i GIS, Sekcije za geologiju i geofizi
ku te Sekcije za vegetaciju, šumarstvo i poljoprivredu. Na sjednici Izvršnog odbora, održa
noj 14. srpnja 1998. godine, Organizacijski odbor skupa podnio je izvješće. Više o skupu piše
u Geodetskom listu broj 4 iz 1998. godine.
Na sjednicama se raspravljalo o problemima tekstova za Bilten Vijeća kojih nema dovoljno
zbog statusa časopisa, koji članove ne potiče na objavljivanje (dugo vrijeme između izlaženja
pojedinih brojeva i citiranost). Rad u pojedinim sekcijama bio je vrlo intenzivan, što je de
taljno obrađena u izvješću koordinatora rada sekcija. Sve u svemu rad našeg Vijeća od XV.
skupštine do sada ocjenjuje se kao zaista uspješan jer su pruženi vrijedni doprinosi u stal
nom i kvalitetnom usponu Znanstvenog vijeća za daljinska istraživanja i fotointerpretaciju,
koje upravo slavi 20. obljetnicu svoga djelovanja. Sadašnji predsjednik i tajnik zahvaljuju se
u ime članova Izvršnog odbora i u ime povećanog broja članica svima koji su pridonijeli do
sadašnjem, i sigurno će pridonijeti daljnjem uspješnom djelovanju Vijeća.
Nakon skupštine, u salonima Akademije nova članica Vijeća, tvrtka Geofoto, organizirala je
bogati domjenak.

Petar Krešimir Čolić
Jonatan Pleško


